

### 论文摘要

中国有色金属学报

ZHONGGUO YOUSEJINSHUXUEBAO XUEBAO

第17卷 第6期 (总第99期) 2007年6月

 [PDF全文下载]

文章编号: 1004-0609(2007)06-0940-05

## 包覆不锈钢粉末激光烧结深度的影响因素

白培康<sup>1</sup>, 方明伦<sup>2</sup>

(1. 中北大学 材料科学与工程学院, 太原 030051;  
2. 上海大学 机械与自动化学院, 上海 200436)

**摘要:** 制备一种用于激光烧结成形的包覆不锈钢粉末。应用数值模拟预测结合实际测量方法, 研究激光功率、激光束扫描速度、预热温度及铺粉密度等参数对激光烧结深度的影响。结果表明, 随着预热温度、铺粉密度与激光功率增加, 烧结深度增加; 随着扫描速度增加, 烧结深度降低。但当扫描速度不超过2 mm/s 时, 烧结深度随扫描速度的增加反而增大。提出一种利用数值模拟预测结果进行激光烧结工艺参数选择的方法。

**关键字:** 包覆1Cr18Ni 9Ti 粉末; 选择性激光烧结; 烧结深度; 数值模拟

## Effects of laser processing parameters on sintering depth of polymer-coated stainless steel powder

BAI Pei-kang<sup>1</sup>, FANG Ming-lun<sup>2</sup>

(1. School of Materials Science and Engineering, North University of China, Taiyuan 030051, China;  
2. School of Mechanical and Automation, Shanghai University 200436, China)

**Abstract:** A type of polymer-coated stainless steel powder used in selective laser sintering technology was prepared. The effects of laser power, scanning velocity, preheating temperature and powder spreading density on sintering depth were studied, by the using of numerical simulation and practical measurement method. The results show that the sintering depth increases with the enhancement of preheating temperature, powder spreading density and laser power. The sintering depth decreases with the increase of scanning velocity. When the scanning velocity is less than 2mm/s, the sintering depth increases with the decrease of scanning velocity. How to select laser-sintering parameters of polymer-coated stainless steel powder was discussed based on the numerical simulation results.

**Key words:** polymer-coated 1Cr18Ni9Ti powder; selective laser sintering; sintering depth; numerical simulation

版权所有：《中国有色金属学报》编辑部

地 址：湖南省长沙市岳麓山中南大学内 邮编： 410083

电 话： 0731-8876765, 8877197, 8830410 传真： 0731-8877197

电子邮箱： [f-ysxb@mail.csu.edu.cn](mailto:f-ysxb@mail.csu.edu.cn)